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Jako každý rok i letos bude možné si vyzvednout 
Betlémské světlo v tuklatském kostele

na Štědrý den odpoledne od 14,00 do 15,00 h.
a obohatit jím štědrovečerní stůl.

K tradiční vánoční bohoslužbě se sejdeme
na Štědrý večer v kostele ve 22,00 h.

Ing. Jan Pečený

B e t l é m s k é s v ě t lo
v t u k l at e c h

Vánoce přicházejí
 Máme zase za sebou jeden rok. Je 
tu čas adventu, plný očekávání, vůně 
vánočního cukroví, čas vzájemného 
setkávání a přání do nového roku. 
Uplynulý rok byl pro zastupitelstvo 
naší obce rokem plným práce, přípravy 
projektů, které budeme v příštím ob-
dobí realizovat. Připomenu například 
rozhodnutí o postupné rekonstrukci 
fary a zahájení prvních projektů, pří-
prava přístavby a zateplení základní 
školy, chodník v Tlustovousech, cyklo-
stezka mezi oběma obcemi, či projekt 
revitalizace farské stráně, na kterou je 
již dotace MŽP schválená. Většina pro-
jektů se bude realizovat v následujícím 
období a průběžně tak budete moci 
sledovat zlepšování prostředí v našich 
obcích. 
 Chtěla bych zmínit postupné zlep-
šování veřejné zeleně v obci i mimo 
ni, zejména zachráněný biokoridor 

u dráhy, a také v příštím roce budeme 
s projekty v oblasti zeleně pokračovat. 
Součástí dnešního vydání je anketa 
k dalšímu projektu, tentokrát úprava 
Farské louky. Ráda bych v souvislosti 
se zlepšováním životního prostředí vy-
zvala ty z Vás, kdo vytápíte své domy 
kamny na uhlí, abyste zvážili změnu 
způsobu vytápění na obnovitelné zdro-
je a využili nabídky obce pomoci při 
administraci kotlíkové dotace. Příno-
sem bude čistější vzduch pro všechny. 
 Radost mám z činnosti všech spol-
ků ve vsi. O tom jsem psala ostatně 
již v minulém vydání. Je důležité, že 
rádi spolu vymýšlíme a připravujeme 
akce pro sebe i ostatní. K tomu bych 
si dovolila v tento předvánoční čas dvě 
úvahy na zamyšlení. První je ta, že 
spolky ponejvíce připravují akce pro 
zábavu svou či všech ostatních. Občas 
je však také nutno přiložit ruku k dílu, 
jako je práce na biokoridoru, která 

však už tak lákavá pro většinu obyvatel 
není. Přitom společnou prací bychom 
toho mohli zvládnout mnohem více. 
Druhou připomínku bych si dovolila 
k organizátorům akcí, aby tyto akce 
zpřístupnili všem, kdo o to projeví zá-
jem, mají-li tyto akce být spolufinan-
covány z obecního rozpočtu. Žijeme tu 
všichni společně.        
 Pozitivní změna pro nás, kdo 
denně cestují do Prahy za prací či do 
školy bude nový jízdní řád platný od 
13.12.2015, kdy dojde k prodloužení 
spoje S7 a my budeme tak moci ces-
tovat vlakem do Prahy v ranní a odpo-
lední špičce 4x za hodinu. Přehledný 
jízdní řád je součástí dnešního vydání 
tuklatských novinek a také je možné si 
tzv. kartičkovou verzi, kterou vydává 
ROPID, vyzvednout na obecním úřa-
dě.    
 Přeji vám všem krásné Vánoce 
a hodně úspěchů v novém roce

Monika Petrisková,
místostarostka obce
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Zasedání ze dne 21.9.2015
 Obecní zastupitelstvo 
- schválilo žádost ředitelky ZŠ 
v Tuklatech o finanční příspěvek na 
šatní skříňky a příslušenství ve výši 
19.207,-- Kč
- schválilo nabídku společnosti 
TESO Praha a úhradu za zpracování 
dílčí žádosti na kotlíkovou dotaci pro 
každého občana Tuklat a Tlustovous, 
který bude žádat o tuto dotaci
- nebude žádat o dotaci na druhou 
fázi revitalizace stráně pod Farou na 
základě 15. výzvy OPŽP, obec bude 
opětovně žádat o dotaci u Středo-
českého kraje a revitalizace stráně 
bude řešena brigádně a zahradnickou 
firmou
- schválilo vyhlášení výběrového 
řízení na zhotovitele rekonstrukce so-
ciálního zařízení na Faře v Tuklatech.

Zasedání ze dne 13.10.2015
 Obecní zastupitelstvo
- pověřilo starostu obce podpisem 
smlouvy o dílo s vítěznou společ-
ností výběrového řízení Ing. arch. 
Senkou Příhodovou na vypracování 
projektové dokumentace pro stavbu 
„Rekonstrukce a rozšíření kapacity 
ZŠ Tuklaty“
- pověřilo starostu obce podpisem 
smlouvy s vítězným uchazečem 
výběrového řízení na administrátora 
dotace pro akci „Rekonstrukce a roz-
šíření ZŠ Tuklaty“ společností LK 
Advisory, s.r.o.
- souhlasí s poskytnutím částky 
5.000,-- Kč Městu Český Brod na 
částečnou úhradu nákladů na podání 
žádosti o dotaci z OPŽP v roce 2015 
na pořízení digitálních protipovodňo-
vých plánů
- vypíše výběrové řízení na rekon-
strukci sociální zařízení v objektu 
fary a zároveň požádá o Dotaci hejt-
mana Středočeského kraje, v případě 
nemožnosti získání této dotace na 
rekonstrukci sociální zařízení, požá-
dá obec o stejnou dotaci na statické 
zajištění přízemního sálu v objektu 
fary.

Zasedání ze dne 26.10.2015
 Zastupitel Horký rezignuje na po-
zici předsedy Dotačního výboru 
z  důvodu nemožnosti ovlivnit systém 
řízení procesu dotací v zastupitelstvu 
a neinformování předsedy dotačního 
výboru o připravovaných a realizo-
vaných krocích v oblasti získávání 
dotací ze strany starosty obce.

 Obecní zastupitelstvo
- pověřilo starostu obce podpisem 
smlouvy o poskytnutí součinnosti 
a úhradě podílu na realizaci přeložky 
distribučního zařízení – přeložky NN 
parc. č. 555 a 544 v k. ú. Tlustovousy. 
Obec Tuklaty uhradí podle smlouvy 
částku ve výši 72.450,-- Kč, Ing. Lu-
domír Vojta CSc. Částku 72.450,-- 
Kč, Ing. Jan Vojta částku 36.225,-- Kč 
a MUDr. Maria Mohaplová částku 
36.225,-- Kč. Podíly jsou vypočteny 
podle výměry stávajícího vedení na 
jednotlivých pozemcích
- souhlasí s bezplatným uložením 
drenážního potrubí a zasakovací 
jámy do obecního pozemku p.č. 62/3 
na základě uzavření smlouvy o věc-
ném břemeni
- projednalo cenový odhad pozemku 
283/10, který je součástí komunikace 
Růžová v k.ú. Tuklaty, kde obvyklá 
cena pro obec Tuklaty je stanovena 
ve výši 76,65 Kč/m2, tuto cenu re-
spektuje a pověřuje starostu jednáním 
o odkupu pozemku
- schválilo přijetí dotace z rozpočtu 
Středočeského kraje a pověřuje sta-
rostu obce uzavřením smlouvy o po-
skytnutí dotace k projektu „Zvýšení 
akceschopnosti JSDHO Tuklaty mo-
dernizací komunikačního vybavení“
- schválilo kronikářku obce Adélu 
Chroustovou.

Zasedání ze dne 11.11.2015
 Obecní zastupitelstvo
-  souhlasí
 a) se zapojením ZŠ Tuklaty a MŠ 
Tuklaty zřizovaných obcí do aktivit 
projektu „Sdílené radosti a strasti 
škol SO ORP Český Brod II“, který 
připravuje město Český Brod na zá-
klady výzvy č. 02_15_005 „Místní 
akční plány rozvoje vzdělávání“, 

vyhlášené MŠMT.
 b) s příspěvkem městu Český 
Brod projektu ve výši 187.000,-- Kč 
na předfinancování realizačních akti-
vit, které budou probíhat ve výše uve-
dených školách v období 1.1.2016 
až 30.6.2016. Obec bude k platbě 
vyzvána městem Český Brod v pří-
padě schválení formálních náležitostí 
a přijatelnosti žádosti poskytovate-
lem dotace. Bližší podmínky budou 
ošetřeny smluvně.
 c) spoluúčast obce bude 5% tzn. 
9.350,-- Kč.
 Pověřuje starostu
a) podpisem souhlasu zřizovatele 
s účastí škol na aktivitách projektu.
b) zahrnutím částky 187.000,-- Kč 
na předfinancování projektu do roz-
počtu obce 2016.
- souhlasí  s vyhlášením výběrového 
řízení a podpisem výzvy k podání na-
bídek ve veřejné zakázce „Automa-
tický závlahový systém pro fotbalové 
hřiště v obci Tuklaty“.

Zasedání ze dne 23.11.2015
 Obecní zastupitelstvo
- souhlasí s nákupem požárního vo-
zidlo za cenu 130.000,-- Kč
- schválilo rozpočtové opatření č.3
- pověřilo starostu obce zahájením 
jednání ve spolupráci s právníkem 
obce s vlastníky nemovitostí o od-
koupení pozemku pod budovou 
čp. 159,  p.č. 206
- informuje o neschválení žádosti 
o dotaci ze Středočeského Fondu 
kultury a obnovy památek na akci 
„Zřízení nové knihovny ve společen-
ském domě Fara Tuklaty“
- pověřilo starostu obce poptávkou 
na p. Rineše na přepracování PD 
statiky stropu Fary dle zadání, které 
připraví zastupitel Ing. Franc
- schválilo návrh realizace cyklo-
stezky od Ing. Kubínové a pověřuje 
starostu obce vyhlášením výběro-
vého řízení na vypracování projektu 
chodníku a cyklostezky mezi obcemi 
Tuklaty a Tlustovousy.

Zbyněk Růžička

ZPRÁVY Z OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA



NAROZENÍ
Adriana Matysová

Karel Kyjonka
Elena Nováková

Dominik Procházka

JUBILEA 
Alena Rusá, 70 let

Marie Pazderová, 80 let
Hana Tichá, 70 let
Jiří Fronc, 70 let

Přejeme hodně zdraví, štěstí
a osobní pohody do dalších let.

ÚMRTÍ
Radomil Tlustý

Libuše Zikmundová
František Kolář – rodák z Tuklat

Libuše Chroustová

Čest jejich památce.
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 V neděli 6. prosince 2015 jsme 
uspořádali již 5.ročník Rozsvícení 
vánočního stromu  spojené s vánočním 
trhem. Děti z MŠ a ZŠ za dobrovolný 
příspěvek nabízely různé výrobky, 
které si pro tuto příležitost připravily.  
Velký potlesk pak byl odměnou dětem 
z MŠ a ZŠ za jejich vystoupení. Také 
hudební produkce JVR Bandu přispěla 
ke skvělé vánoční atmosféře. Novin-
kou naší akce byl malý retro kolotoč, 

na kterém si ti nejmenší návštěvníci 
užívali sváteční atmosféru druhé ad-
ventní neděle. Velcí účastníci si letos 
poprvé mohli zakoupit na svůj oblíbe-
ný „vánoční punč nebo speciál grog“ 
hrnek s vánočním nápisem z Tuklat. 
Rovněž si opět pochutnávali na vánoč-
ní štole, štrúdlu a vánočním pečivu, 
které bylo zdarma, za malý poplatek 
mohli ochutnat bramborové placky se 
škvarky a novinkou byl prodej trdelní-
ku.

 Opět také proběhla akce šikovné 
ručičky, výtěžek z ní byl, jako každý 
rok, věnován naší ZŠ a MŠ.
 Dle hojné účasti si troufáme říct, že 
vy, co jste přišli, tak jste nelitovali.
 Děkujeme panu Roubíčkovi za skvě-
lé ozvučení celé akce, kolektivu MŠ 
Tuklaty a  ZŠ Tuklaty, JVR Bandu za 
hudební doprovod, paní V. Šimáčkové, 
účastnicím akce ,,Šikovné ručičky“, 
starostovi SDH Tuklaty panu M. Čer-
nuškovi a ostatním členům sboru za 
přípravu a výzdobu prostoru „U Ha-
sičů“, panu starostovi P. Jenšovskému 
a celému zastupitelstvu za zaštítění 
celé této akce.
 Dovolte mi, abych ještě poděkovala 
mým dcerám a Radce Škorpilové, kte-
ré se staraly po celou dobu o pohoštění 
všech, kteří naši akci navštívili.

 Děkujeme a těšíme se na vás opět za 
rok.

Vendulka Jenšovská, jednatelka SPOZ
UPOZORNĚNÍ: Občané, kteří si nepřejí být uváděni 
v našem zpravodaji (jubilea, narození, úmrtí), ať tuto 
skutečnost oznámí na místním OÚ tel. 281981774, 
p. Růžička. Pokud nám nebude oznámen nesouhlas, 
budou tato výročí ve zpravodaji uváděna.

Zápis žáků do 1. ročníku ZŠ tuklaty
se bude konat v pondělí 1.2.2016 od 13.30 do 17 hodin

K zápisu přijďte s dítětem. Vezměte s sebou svůj
 občanský průkaz a rodný list dítěte. Rodiče mohou

 pro své dítě požádat o odklad školní docházky.
Do 31.5. je k tomu potřeba doložit 2 doporučení:

 z pedagogicko-psychologické poradny a od dětského lékaře.
Rodič s dítětem, pro které bude žádat odklad,

se zápisu do 1. ročníku musí také zúčastnit.
Případné dotazy zodpoví ředitelka ZŠ e-mailem:

zstuklaty@seznam.cz nebo tel. 608 263 411.

Základní škola tuklaty zve na
DeN otevŘeNÝch DveŘÍ

ve středu 13.1.2016
8 - 12 h -  možnost podívat se na výuku

10 - 12 h -  ředitelka podá informace o škole
13 - 17 h -  podávání informací, program školní družiny

Po celou dobu si budete moci školu prohlédnout.

S e t k á n í d ů c h o d c ů
 Na podzim jsme se s p. Ammerlaan byly podívat na 
setkání důchodců. Měly jsme pocit, že akce byla příjemná, 
s milou a přátelskou atmosférou. Rádi jsme si s Vámi popo-
vídaly i poznaly pro nás nové tváře. Konec konců ani jedna 
z nás odtud nepochází, ale za těch téměř 20 let, co tu žijeme, 
známe spíše své vrstevníky.  O to větší bylo naše překvapení, 
když nás p. Jenšovská na zasedání zastupitelstva napadla, 
že jsme přišly na kontrolu a narušily Váš program. Pokud 
názor p. Jenšovské sdílí ještě někdo z Vás, tak bychom se mu 
touto cestou rády omluvily. Nejsme toho názoru, že setkání 
důchodců by mělo být jen setkání důchodců, ale setkání 
s důchodci, kam se rádi přijdou pobavit společně s Vámi 
i ročníky o něco mladší. Také navrhujeme, aby se takováto 
setkání konala častěji než doposud, protože jsou tato setkání 
přínosem a zábavou pro všechny a Vy si rozhodně větší po-
zornost zasloužíte.
 Předem děkuji za Vaše  názory a připomínky. Zašlete mi je 
na email monika.petriskova@tuklaty.cz.

S pozdravem a přáním klidných Vánoc,
Monika Petrisková, místostarostka obce
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POĎEKOVÁNÍ
 Děkujeme paní Vendulce Kučerové, 
která nám zajistila u Kooperativa pojišťov-
ny, a.s. odprodej celkem 10 ks počítačů, 
a to za symbolickou cenu 1,- Kč za kus.
 Jedná se sice o použité počítače, ale pro 
výuku v naší škole jsou více než dostačují-
cí.

Za školní komisi Martina Milotová

Farská stráň:
Teď už konečně jen práce

 Jak jste jistě již zaznamenali, začala 
úvodní fáze revitalizace farské stráně: 
vykácení přestárlých nebo náletových 
stromů. Záměr byl dvakrát odložen, jak 
jsme informovali již v předchozím vydání 
Tuklatských novinek, a celá revitalizace se 
tak posunula, termíny závazné pro čerpání 
dotace ale naštěstí ohroženy nejsou.   Obec 
si na základě podnětu několika obyvatel 
nechala vypracovat geologický posudek, 
který posoudil projekt revitalizace z pohle-
du geologické stability svahu. Jakým způ-
sobem tedy bude revitalizace postupovat:
 V průběhu zimy-jara 2016 dojde pod 
dohledem arboristy k úpravě lipového 
stromořadí a stromů v okolí vodní nádrže 
na Farské louce. Následně budou zmlaze-
ny keře, které mají být na stráni zachová-
ny. Průběžně také bude probíhat likvidace 
výmladků akátů. Teprve potom může dojít 
k výsadbě stromů a dalších keřů a rostlin. 
Budou tedy doplněny lípy do stromořadí 
a třešně ptáčnice na stráň. Nejvíce práce 
nás tedy čeká v příštím roce.

Jana Ammerlaan     

jeden z původně vysázených akátů

 Největší pozornost a nevíce času vě-
nujeme rekonstrukci fary a projektům 
v oblasti veřejné zeleně. Bohužel úpravy 
lesa se neustále oddalují. Na základě dopo-
ručení Výboru už z ledna byla v uplynulém 
měsíci provedena alespoň základní údržba 
obecních nájemních domů v Tuklatech 
a Tlustovousech. 

 Fara: Zahájili jsme postupnou rekon-
strukci fary. Obec plánovala v letošním 
roce vydat 700 tis. Kč na rekonstrukci fary. 
Tyto prostředky se nestačily vyčerpat, snad 
budou tedy tyto nevyčerpané prostředky 
připočteny v rozpočtu na rok 2016 k ob-
dobné částce, aby projekty, které se letos 
již nestihnou realizovat, nebrzdily ty pro-
jekty, které mají být realizovány dle plánu 
rekonstrukce schváleného zastupitelstvem 
na jaře.     

- Dřevomorka: podařilo se dokončit 
první projekt rekonstrukce fary, odstraně-
ní dřevomorkou napadených dřevěných 
konstrukcí pod knihovnou v prvním patře. 
Dřevomorka do té doby v latentní formě se 
zde rozvinula poté, co z fary byly ukrade-
ny okapy a více než rok stékala voda přímo 
do napadených míst. Mykolog potvrdil, že 
se dřevomorka nerozrostla do dalších částí 
budovy. Součástí tohoto díla bylo i obrou-
šení nevhodného nátěru a chemické ošetře-
ní dřevěného stropu v dolním velkém sále 
a v prostoru sociálního zařízení v přízemí. 

Takto ošetřené dřevo vypadá ve svém  při-
rozeném odstínu nádherně. 

- Společenské prostory:  Avizovaná re-
konstrukce sociálního zařízení se posunula 
na začátek příštího roku. Bohužel nebylo 
v letošním roce zažádáno o dotaci z Fondu 
hejtmana Středočeského kraje, ačkoliv 
k tomu p. starosta měl veškeré podklady 
a což zastupitelstvo schválilo již v červnu. 
Výběrové řízení na zhotovitele je nicméně 
již ukončeno. Dalším projektem, který se 
připravuje, je odstranění podpůrných slou-
pů ve spodním sále a statické zabezpečení 
stropu, které by se mělo realizovat v příš-
tím roce. Obec realizací těchto dvou pro-
jektů získá dva sály o velikosti 80 m2, kde 
se budou moci pořádat společenské akce. 
Uzavřením sálu v tlustovouské hospodě 
obec přišla o prostor pro společenský život 
a tak je zpřístupnění obou sálů žádoucí.   

- Okna a vytápění: následně bude při-
pravována rekonstrukce oken a v případě 
možnosti získání dotace bude připraven 
současně i projekt na vytápění objektu. 
Dotace v současném programovém období 
se omezují a navíc předpokládají vysokou 
spoluúčast obce (až 60 %). Bohužel se 
ukazuje, že dotačně štědrá období nám 
utekla.  

Jana Ammerlaan, předsedkyně Výboru 
pro rozvoj obecního majetku

Zprávy z Výboru pro rozvoj obecního majetku

Třešňovka k Rostoklatům
 Třešňovka k Rostoklatům je jedno ze stromořadí v Tuklatech, které je příkladem 
dlouhodobě zanedbané zeleně. Již několik let nahrazujeme péči obce a udržujeme pří-
kopy silnice v Rostoklatské ulici. Poté, co v letošním roce spadly další dva staré stromy, 
chtěla jsem podnítit dosázení chybějících stromů podél této silnice i v extravilánu obce, 
kam chodí řada obyvatel na procházku. Tato část silnice je ale ve správě Krajské správy 
a údržby silnic. Ta sice byla příjemně překvapená mojí nabídkou, že stromy chceme 
vysázet a starat se o ně, ale nebyla připravená nákup stromů financovat. Nakonec se tedy 
o náklady na zakoupení stromků podělili vlastník Agro Tuklaty s.r.o. pan ing. Poskočil 
a naše obec. Vysázeli jsme 31 třešní. Můj dík patří těm několika obyvatelům, kteří mi 
přišli i přes nepřízeň počasí pomoci, zvláště pánům Nelibům a panu Krupkovi s jeho 
multifunkčnímu bagrem (zvládne vyhrabávat jámy, vozit zálivkovou vodu, stromky, 
nářadí,..). Také již teď děkuji našim hasičům, na které se budu muset obrátit o pomoc při 
zalévání další aleje.  

 Nám všem přeji příjemnou procházku v rozkvetlé třešňovce.

Jana Ammerlaan
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 Dne 6.11.2015 se konal každoroční 
Svatomartinský lampionový průvod. 
Zúčastnilo se  105 dětí a 170 dospělých. 
Počasí bylo hezké, ráno pršelo, ale od-
poledne teplota vystoupala na 17 stupňů. 
Děti si prošly stezky odvahy, opekly buřty 
a  všichni jsme si užili skoro silvestrovský 
ohňostroj.
 Děkuji všem, kteří se na organizaci této 
akce podíleli a věnovali svůj čas.
 Bohužel zatím se pořádání dalších 
akcí KS odkládá na dobu, kdy se opraví 
fara (více ve zprávě z Výboru pro rozvoj 
obecního majetku). Omlouváme se, ale 
není v našich silách pořádat akce v sálech 
v okolí našich obcí.
 Za KS Naďa Lojínová

Co v kronice není
(opis z dokumentů)

Malý kousek historie zdejší železnice
 
 Sláva postilionů pobledla, ani silnice, 
ani formani nemohli již vyhovět požadav-
kům  hromadné dopravy zboží, proto byla 
v roce 1842 zahájena stavba trati Praha - 
Olomouc. Co se tehdy zajímavého událo 
v Úvalech a Tuklatech?
 Přepisuji: Při stavbě velkého viaduktu 
o deseti kanálech bylo zde shromážděno 
mnoho odborných dělníků, mezi nimi 
značný počet Italů, kteří odebírali chléb 
a jiné potraviny od tuklatského obchodní-
ka s příznačným jménem Jerusalém. Ten 

využíval situace a šidil je na váze i na ceně. 
Veškeré reklamace dělníků nepomáhaly. 
Když míra jejich trpělivosti byla dovršena, 
vytáhli do Tuklat a obchodníkovi všechny 
jeho zásoby vyházeli na náves. Jeho samé-
ho jenom rychle přivolaná vojenská asis-
tence zachránila před vhozením do rybní-
ka. Nastala šarvátka,  při které bylo několik 
dělníků poraněno a jeden zabit. Celá řada 
jich byla vzata do vazby a odsouzena do 
vězení. Přes všechny potíže stavba, kterou 
vedl mladý český inženýr Jan Perner, poz-
ději tragicky zahynulý v bývalém choceň-
ském tunelu, rychle postupovala a dne 20. 
srpna 1845 projel trať prvý vlak.

Václav Krupka

Vzpomínka na opravu kostela
nar. sv. Jana křtitele v tuklatech

 Kostel byl založen podle některých pra-
menů v r. 1624 a jiných v r. 1688. Pravdou 
ovšem je, že na témže místě stával kostel 
mnohem dříve, což potvrdil nedávný prů-
zkum omítek kostela. Kostel byl přestavěn 
z původně gotického na současný barokní. 
Toto potvrdily i části gotických prvků 
zazděných v současném zdivu a nyní skry-
tých pod novou omítkou. Poslední oprava 
kostela probíhala v letech 1998 - 2009. 
Celková částka oprav činila 3 052 796 Kč. 
Tolik peněz sehnat nebylo vůbec snadné, 
proto se oprava protáhla na tolik let. Uve-
du několik z mnoha problémů, které se 
musely řešit. Po očistění trámů a půdy se 
vyvezly dva velké vleky holubího trusu. 
Co to bylo za nepříjemnou práci si snad 
dovedete představit.

 Následně se musely vyměnit některé 
z hlavních trámů. To také nebylo jedno-
duché, protože se na hřbitov autojeřábem 
zajet nedá. Postavilo se lešení, což také 
nebylo zadarmo. Nebyly však následně 
uvolněny další peníze. Lešení se rozebra-
lo a odvezlo. Přibližně v této době kostel 
připadl pod vikariát Jílové u Prahy. Spo-
lupráce s jejich stavebním technikem byla 
výborná a patří mu velký vděk za to, co pro 
náš kostel vykonal. Problémy však zdaleka 
nekončily. Krytina střechy nedávno polo-
žená vykazovala takové vady, že se musela 
celá zlikvidovat a dát nová. Naštěstí na 
náklady provádějící firmy. Toto je zlomek 
toho, co se muselo v průběhu oprav řešit, 
výsledek však stojí za to. Máme další pěk-
nou dominantu Tuklat, zatím ale zarostlou 
náletovými dřevinami. Snad se podobného 
osudu dočká i naše fara. Odkazu našich 
předků mnoho dlužíme. Vždyť tyto stavby 
oni nestavěli jen pro sebe, ale pro další 
pokolení, což jsme i my. 

Václav Krupka



 Vzhled středu obce - prostoru kolem vodní nádrže a ulice 
Akátová s otevřeným výhledem na kostel a faru by si zasloužil 
úpravu. Prostřednictvím této ankety bychom rádi získali Vaše ná-
zory a nápady. Součástí dotace na projekt úpravy Farské stráně 

je i odborná úprava stromů na 
Farské louce. Farská louka si 
ale zaslouží další úpravy, které 
nemusí být nikterak nákladné, 
ale mohou dodat jádru obce na 
upravenosti. Naším cílem je, 
aby se tu obnovilo místo, kde 
se rádi zastavíte na kus řeči se 
sousedem. 
  Louka pod Farskou 

strání bývala ve vlastnictví fary. V období první republiky obec 
pozemek odkoupila a vybudovala plovárnu. Za tím účelem byl 
vystavěn plot, který tu stojí dodnes, dnes již bezúčelně.  Plovárna 
se časem stala koupalištěm už jen 
pro kachny a dnes jej využívají 
rybáři. Na vedlejším soukromém 
pozemku byl dříve rybník zvaný 
Týblův, Týblák. Ten je dnes za-
vezen a je z něj spíše nevzhledná 
bažina obývaná nutriemi. 

 Jako podklad pro úpravu Farské louky se nabízejí zejména 
tyto otázky:
 Jak by měl být prostor využíván? Především je nutno 
rozhodnout, jak bude tento prostor využíván: křižovatka pěších 
komunikací, odpočinkové místo s lavičkami, prostor pro dětské 
hřiště,….

 Jak využít nádrž? Nádrž už 
zřejmě nikdy pro koupání slou-
žit nebude. Bylo by ale hezké 
nádrž upravit, třeba molem 
pro rybáře, osadit ji rostlinami 
(lekníny). 
 Kudy by měla vést pěšina 
k návsi? Nabízí se odstranění 

zeleného plotu, provede-
ní navážky zeminy spolu 
s umístěním pěšiny směrem 
k návsi a autobusovým za-
stávkám ve směru na Úvaly. 
Denně tudy chodí děti ze 
školy do MŠ na oběd.  Zpev-
nění také pěšiny by bylo pří-
jemné a hlavně bezpečnější 
řešení, než chůze po silnici 
podél Koloniálu Vendulka.  
 Kam s kontejnery? Dnes jsou kontejnery umístěny na autobu-
sové zastávce, což není zrovna příjemné. Umístění na jiné místo 
by mělo splňovat především kritérium snadné dostupnosti jak pro 

obyvatele, tak pro popelář-
ský vůz.  
 Uvítali byste 
umístění herních prvků? 
Veřejně přístupná dětská 
hřiště jsou dnes v obci tři 
(v ZŠ, nad fotbalovým hři-
štěm, V Jezírkách). Byl by 
zájem o umístění nějakých 
herních prvků i na Farskou 

louku, případně jakých a pro jakou věkovou kategorii? 
 Lavičky pro odpočinek? Dnes je zde několik laviček již umís-
těno. Umístíme sem ještě další lavičky? Jaké rozmístění byste 
přivítali?
 
 S těmito otázkami se obracíme na všechny, kdo mají chuť za-
pojit se diskuse k úpravě vzhledu Farské louky. Tyto podněty bu-
dou podkladem pro projekt úpravy farské louky, který opět bude 
nejprve nutno předložit ke schválení Národnímu památkovému 
ústavu.
 Vaše podněty zasílejte na adresu: monika.petriskova@tuklaty.cz 
nebo odevzdejte na obecní úřad nejlépe do 31.1.2016. K tomuto 
tématu bude na webu obce opět vytvořena záložka.
 Za Vaše nápady a podněty předem děkuji.

Jana Ammerlaan

ANKETA - Farská louka

Přehledná situace
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cesta do hlubin
zastupitelovy duše

 Vážení spoluobčané, je to již více než 
jak rok, co jsem členem zastupitelstva 
našich obcí. Do této funkce jsem se dostal 
díky vaší důvěře, které si velmi vážím. Rád 
bych se s vámi alespoň částečně podělil 
o své dojmy, které jsem v této funkci na-
byl. 

 Předně je nutno zdůraznit, že v mém 
případě se jedná o zcela novou zkušenost, 
kterou mohu měřit pouze skrze doposud 
získané pracovní zkušenosti. Nicméně 
měřeno touto optikou se tyto roviny zdají 
značně odlišné. Zvláštní na tom je to, že 
samotné činnosti zastupitele se od činností 
pracovních zase až tolik neliší. Zastupitelé 
jednají, řídí projekty, kontrolují, hledají 
vhodná řešení nastalých situací obdobně 
jako v řadě jiných profesích. Tak kde je ten 
rozdíl? Já osobně jej spatřuji v několika 
věcech.

 Jednou z nich je „kultura organizace“. 
Zastupitelstvo je poměrně různorodé spo-
lečenství lidí se zcela osobitými postoji, 
zkušenostmi, vazbami, pracovními návyky 
a prioritami, kde hledání průniku názorů 
může být do značné míry obtížné.

 Další a asi zásadnější rozdíl spatřuji 
ve struktuře odpovědnosti. V běžných 
firemních organizacích má odpovědnost 
charakter pyramidy. Skupina pracovníků 
se odpovídá vedoucímu, ten zas svému, 
až je vše centrálně zastřešeno vrcholovým 
vedením či majiteli. Zastupitel naproti 
tomu odpovídá těm, kteří jej zvolili a kte-
ré zastupuje, tedy veřejnosti. Sledujeme 

zde tedy zcela opačný princip rozbíhající 
se odpovědnosti k velmi široké skupině, 
jejíž představy mohou být a do značné 
míry i jsou velmi různorodé. Na příklad 
jednomu se zdá, že by zastupitel měl orga-
nizovat a účastnit se všech možných brigád 
zvelebující naše obce. Druhý na to ale říká: 
„Proč? To přeci může dělat každý občan, 
k tomu nemusí být zastupitel. Zastupitel 
by měl spíše zajistit, aby nevykradli zá-
mečnickou dílnu, a postarat se o potrestání 
zlodějů. To přece vadí každému…“ Jiný 
odporuje: „A k čemu by tu byla policie?“ 
Zkrátka v mnoha ohledech je to podob-
né, jako když fotbalový rozhodčí pískne 
penaltu a vzápětí jedna třetina stadionu 
začne pískat, druhá jásat a třetí si zrovna 
dává párek na stánku.

 Jednoduše nejde vyhovět všem a jen 
málokteré rozhodnutí nebude mít kritiků. 
Je zároveň velkou chybou snažit se všem 
vyhovět a rozhodnutí, která nemají kriti-
ků, jsou jen málokdy někomu přínosná. 
Domnívám se, že zastupitelé by měli mít 
za cíl jen několik projektů, které je možno 
rozumně řídit a dokončit. V tomto směru 
opravdu platí, že méně je někdy více 
a kvalita nad kvantitou.

 V systému odpovědnosti, kdy veřejnost 
představuje pomyslný vrchol převrácené 
pyramidy, tkví i značný potenciál. Vždyť 
každý jiný názor na navržené řešení se 
může ukázat jako originální řešení. Každá 
kritika může odkrýt dosud neuvažované 
riziko projektu. Avšak k tomu, aby byl ten-
to potenciál plně využit, je nutné, aby za 
názory a kritikou byli konkrétní lidé, kteří 
budou oslovovat konkrétní zastupitele.

Zpracoval Petr Horký

Máme novou kronikářku
 Je dobře, že se po delší době opět začne 
psát kronika Tuklat. V Tuklatech jsem se 
narodila a vyrůstala jsem tu, ráda si v kro-
nice připomenu, co významného se kdy 
v Tuklatech přihodilo. Novou kronikářku, 
Adélku Chroustovou i její rodiče velmi 
dobře znám. Adélka je pokračovatelka nej-
staršího dodnes v Tuklatech žijícího rodu. 
Její praděd tu byl dobrým starostou, který 
obec pozdvihl. Jistě bude své kronikářské 
poslání brát svědomitě, aby paměť obce 
nebyla přetržena. Přeji jí nejenom v psaní 
naší kroniky mnoho úspěchů.  

Jana Kamarytová

PLASTY, PLASTY
 Před nedávnem jsem si vzpomněla 
na událost, která se odehrála v Tuklatech 
v roce 2003. Je to tedy již více než 10 let, 
kdy se na konci naší obce tyčila doslova  
4,5 metrová hora  plastů. Ta s sebou při-
nášela hrozbu v podobě požáru, velkého 
výskytu hlodavců a znečištění životního 
prostředí v Tuklatech i v jeho okolí. Dobře 
si vzpomínám na nekonečné množství 
igelitových sáčků a podobného odpadu, 
který poletoval od zdroje celé této pohro-
my ve vzdálenosti několika stovek metrů 
a usazoval se na stromech. Díky duchapří-
tomnosti několika statečných občanů, kteří 
se nebáli proti této téměř ekologické kata-
strofě bojovat, se po několika letech úsilí, 
a také mediálnímu zveřejnění, podařilo 
kvanta plastů odstranit.  Pokud by nebylo 
těchto pár odvážlivců, nechci ani pomyslet 
na to, co by mohla způsobit i malá jiskra 
v blízkosti této plastové masy.
 Chtěla bych tímto článkem připo-
menout události minulých let, ať už pro 
občany, kteří si na tento případ pamatují, 
tak i pro ty, kteří o této události neměli ani 
tušení. Vážím si všech, kteří věnují svojí 
energii a čas na zvelebení našich obcí.  
I po více než 10 letech můžeme vidět, že 
i obrovský problém se dal překonat, když 
občané měli společný cíl. 

A. Chroustová
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Kdo bude kronikářem
obce Tuklaty

 
 Od roku 2005 nemá obec Tuklaty svého 
kronikáře. Posledním byl pan Josef Šna-
jdar, který ji vedl až do své smrti.  V roce 
2012 se do obce stěhují manželé Šumovi, 
kteří zde staví rodinný dům. Paní Mar-
tina Šumová je vystudovaná archivářka 
s dlouholetou praxi v oboru, historička se 
zaměřením na studium středověkých ruko-
pisů a redaktorka Středočeského sborníku 
historického. Vystudovala Archivnictví 
a pomocné vědy historické na Filozofické 
fakultě Univerzity Karlovy v Praze a práce 
v archivu a výzkum rukopisů se pro ni sta-
ly nejen zaměstnáním, ale i zálibou. A tak 
by se mohlo zdát, že pro kroniku v obci 
svítá na lepší časy. 
 Pan starosta Petr Jenšovský jí tedy lo-
gicky v roce 2012 navrhuje, zda by neměla 
zájem vést Kroniku obce Tuklaty. Paní 
Šumová chce počkat, až v obci bude trvale 
bydlet a seznámí se s místním prostředím. 
Domlouvají se tedy až v roce 2014. Začát-
kem roku 2015 začíná paní Šumová sbírat 
materiály pro první zápisy do kroniky.

 Na jaře 2015 posílá starosta obce Petr 
Jenšovský návrh smlouvy pro paní Šumo-
vou. V květnu se do jednání vkládá paní 
místostarostka Petrisková, která navrhuje 
jako spolupracovnici na kronice Adélu 
Chroustovu. Paní Šumová v první chvíli 
na spolupráci kývne, argument p. Petri-
kové je silný, paní Šumová není místní. 
Paní Šumová chce vést kroniku a zodpo-
vídat za ni podle platné legislativy, což 
by měla obsahovat i smlouva s obcí. Paní 
Petrisková posílá návrh smlouvy, kde jsou 
najednou obě uvedeny jako rovnocenné 
kronikářky, což je paradoxní. Tak malá 
obec a dva kronikáři, to není zvykem ani 
u měst, natož tak malých obcí. Problém 
vidí p. Šumová především v tom, že zde 
není jasně stanovena odpovědnost za kro-
niku. Proběhne tedy výměna názorů mezi 
p. Petriskovou a p. Šumovou. K domluvě 
a shodě nedojde, a tak na zastupitelstvu 
obce konaného dne 26. 10. 2015, kde je 
na poslední chvíli zařazen bod projednání 
Kronikář do připomínek zastupitelů, je 
p. Petriskovou navržena kandidátka jediná, 
a to Adéla Chroustová. Ani p. Šumová,  ani 
sl. Chroustová, nebyly o této skutečnosti 
předem informovány a na zastupitelstvo 

nebyly pozvány,  aby zde mohly přinej-
menším zastupitele seznámit s tím, jak si 
vedení kroniky představují. Zdá se tedy, 
že záměr byl jednoznačný - zvolit Adélu 
Chroustovou. Hlasování proběhlo následu-
jícím způsobem:
Pro: Petrisková, Ammerlaan, Koníček, 
Horký, Chroust
Proti: P. Jenšovský
Zdržel se: Ducháč, Milotová
Omluven: I. Franc
 Nutno ještě podotknout, že pan Chroust 
byl ve střetu zájmů a přesto hlasoval pro 
svojí dceru, jinak by totiž nebyla Adéla 
Chroustová zvolena. Dostala přednost 
před odborníkem, který pro tuto práci má 
ty nejlepší předpoklady a za sebou řadu 
odborných článků a studií. Je pro mě těžké 
pochopit, jak zastupitelé došli k závěru, že 
zvolí pro tuto práci 20-ti letou dívku bez 
zkušeností a praxe, která by patrně mohla 
vést Kroniku třeba Kulturního sdružení - 
spolku, ale ne tak zavazující a z historické-
ho hlediska důležitou věc jako je Kronika 
obce. Co nám teď zbývá? Snad jen doufat, 
že nás všechny naše nová mladá kronikář-
ka mile překvapí.

Lenka Svobodová

 Organizace tuklatských myslivců 
fungovala řadu let pod názvem Mysli-
vecké sdružení Tuklaty. Platnost Nového 
občanského zákoníku přinesla nutnost 
změnit název na Myslivecký spolek 
Tuklaty a zároveň přijmout nové stano-
vy, které budou v souladu s ustanove-
ními tohoto zákona. Tuklatští myslivci 
všechny potřebné změny provedli a od 
listopadu letošního roku budeme nadále 
fungovat pod názvem Myslivecký spo-
lek Tuklaty. Název se sice změnil, ale 
naše činnost zůstává stejná. I nadále se 
budeme především věnovat péči o zvěř 
a její životní prostředí.
 Začínající zima vždy vyžaduje zvý-
šenou péči o zvěř. V tomto období pra-
videlně přikrmujeme zvěř a doplňujeme 
sůl, kterou zvěř v tomto období  rovněž 
potřebuje. Chtěl bych touto cestou po-
děkovat především Jiřímu Vondráčkovi 
za zajištění krmiva pro zvěř a náš dík 
patří i všem našim spoluobčanům, kteří  
pro zvěř nasbírali kaštany a věnovali 
nám je jako krmivo.  V zimě zvěř kro-

mě krmiva potřebuje i dostatek  klidu. 
Proto vás prosíme – neplašte zbytečně 
zvěř a nevyhánějte ji z lokalit, kde hledá 
útočiště před zimou i predátory.
 Před zimou jsme rovněž  ošetřili 
stromky a keře v biokoridoru proti oku-
su zvěří a na jaře chceme ještě doplnit 
uhynulé sazenice a výsadbu v biokorido-
ru ukončit.
 Závěrem  bych chtěl jménem tuklat-
ských myslivců popřát všem příjemné 
a klidné prožití Vánoc a do nového roku 
2016 hodně zdraví, štěstí, pohody a ra-
dosti z naší přírody.

L. Němec

 Letošní rok nám rychle utekl a už se 
připravujeme na Vánoce.
 Dne 13.6. jsme pořádali dětské ry-
bářské závody, které se velmi vydařily. 
Letošní účast patnácti dětí a počasí 
nám přálo. Vyhrál Tomáš Kubů, který 
nachytal 3,67 metrů ryb. Všechny děti 
byly odměněny cenami a různými pa-
mlsky. Děkujeme všem zúčastněným 
a těšíme se na příští setkání.
 V sobotu 19.9. od 8 hodin proběhlo 
třpytkování na obou revírech s večer-
ním posezením v klubovně.
 Během roku bylo odpracováno 
bezpočet rybářských brigád na údržbě 
revírů, přístupových cest a kulturního 
zázemí.
 Dovolte, abychom vám všem po-
přáli příjemné prožití svátků vánoč-
ních, mnoho úspěchů a hodně zdraví 
v roce 2016.
 Za rybářský spolek Tuklaty –

Tlustovousy Miloš Skořepa.   
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 Tento školní rok je opět kapacita 
školky naplněna, máme 50 dětí.  A co je 
u nás nového?
 Především v kuchyni mateřské školy 
proběhla částečná rekonstrukce zařízení, 
aby mohla být od září navýšena kapacita 
jídelny na 150 obědů denně. O prázdni-
nách se bude měnit osvětlení ve třídách, 
hernách a v umývárnách.
  Od  října jsme začali s dětmi jezdit 
do solné jeskyně v Českém Brodě. 
Dětem se hraní v jeskyni líbí a co je dů-
ležité, jistě tyto pobyty přispějí k jejich 
lepšímu zdravotnímu stavu. Solí prosy-
cený vzduch pomáhá zvyšovat imunitu 
sliznic, zmírňuje dýchací potíže, pomá-
há při problémech se záněty vedlejších 
nosních dutin a různých alergických po-
tížích. Vdechování solí silně nasyceného 
vzduchu umožňuje pročistit dýchací 
cesty a chránit plíce. 
 Od února opět pojedeme s dětmi 
na lekce plavání do Čelákovic. Plavání 

je jeden z nejzdravějších a nejvšestra-
nějších sportů a pro předškolní děti  má 
svůj nezastupitelný význam ve vytváření 
správného vztahu k vodě. Děti si v tomto 
věku umí nejen hrát ve skupině, ale jsou 
již zvyklé se tímto způsobem i učit.
 Pod záštitou Sokola cvičitelský sbor 
připravil pro kategorii předškolních dětí 
celoroční hru, do které se zapojíme se 
všemi dětmi. Každé dítě bude mít svůj 
tréninkový deník a po splnění dovedností 
se do něj provede zápis formou nálepky.
 Jako každý rok, tak i letos nabízíme 
dětem pohádky a hudební představení od 
agentur, výlety, workshopy a v odpoled-
ních hodinách kroužky jako například 
keramický, dramatický, atletika a hra 
na flétnu.
 Naše děti se také zapojily do výtvarné 
soutěže ,,Ukliďme Pošembeří“, výtvarně 
navrhli logo této akce. Děti se opět zú-
častní vystoupení při rozsvícení Vánoč-
ního stromu v Tuklatech a Vánočního 
koncertu v kostele.
 Naše školka se zapojila do projektu 
,,Sdílené školní radosti a strasti“, ve kte-
rém bude jedna z plánovaných aktivit 
podpora dětí prostřednictvím logopeda. 

Tato aktivita bude jistě vítaná, jelikož 
v současné době zaznamenáváme vyso-
ký výskyt řečových vad u dětí předškol-
ního věku.      
 Tento školní rok se naše MŠ zapojí 
ještě do programu ,,Skutečně zdravá ško-
la“. Je to program plně integrovaný do 
života celé školy. Klade si za cíl vytvářet 
kulturu, která si jídla váží, vychutnává 
jej a učí o něm, zejména odkud jídlo po-
chází a jak vzniká. Jídlo je v programu 
využíváno jako nástroj, který zatraktiv-
ňuje pobyt dětí ve školce. Školní oběd 
a svačiny jsou společenským a radost-
ným zážitkem, vzdělávání je obohaceno 
o praktickou výuku na školní zahradě 
( pěstování bylinek a zeleniny). Tento 
program umožní školce, pedagogům, 
pracovníkům školní jídelny, potravi-
nářským firmám, zemědělcům a dětem 
společně pracovat na vytváření kultury 
zdravého stravování. Školní jídelna na-
bízí zdravé a chutné pokrmy připravené 
z čerstvých a sezónních produktů,  děti 
se zúčastní praktického vzdělávání v ob-
lasti jídla – do vzdělávacích programů je 
integrováno téma jídlo a zdravý životní 
styl.

Helena Gablerová, ředitelka MŠ

www.sdhtuklaty.cz
 e-mail: sdhtuklaty@seznam.cz

foto: http://sdhtuklaty.rajce.idnes.cz/

 V uplynulém období jsme prováděli 
brigády na technice, kdy bylo zjištěno, 
že na Tatře je vadný brzdový vzducho-
jem a klepe motor. Vzduchojem jsme 
po značném úsilí (nedostatkové zboží) 
získali, motor jsme demontovali z auta 
a probíhá jeho oprava.
 10.10. jsme se zúčastnili praktic-
kého výcviku jednotek v Poříčanech. 
Výcvik byl veden soutěžní formou, 
skončili jsme na zaslouženém třetím 
místě.
 7.11. jsme se zúčastnili školení veli-
telů v Ovčárech.
 28.11. jsme se zúčastnili setkání 
starostů SDH okresu Kolín v Klučově.

Lukáš Koníček
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Mladá Čechie Tuklaty
 Čechii Tuklaty se daří přilákat k fotbalu 
stále více malých dětí, a co víc, malí fotba-
listé slaví své první velké fotbalové úspěchy.
Tak jako například Jan Koller dělal své první 
fotbalové krůčky ve Smetanové Lhotě nebo 
Pavel Nedvěd ve Skalné u Chebu, tak třeba 
právě teď na trávníku v Tuklatech honí miču-
du budoucí hvězda světového fotbalu.
 V každém případě je tady ale už nyní hod-
ně malých dětí, které v konkurenci počítačů, 
facebooků a virtuálních her dávají stále více 
přednost pohybu a skutečnému kamarádství, 
kolektivnímu sportu se vším, co k němu ná-
leží.
Trénování a práce s dětmi je dnes v jakém-
koliv sportu, a na vesnici obzvlášť, vždy 
především zásluhou dobrovolníků, většinou 
rodičů. Je to činnost, ke které se nikdy nikdo 
moc nehrne, obnáší spousty starostí a musí 
se jí obětovat plno volného času. 
 Pan Milan Šindelář se tuklatskému fotbalu 
aktivně věnuje od svých šesti let, kdy ho po-
prvé na trénink přivedl táta. Jak sám říká, 
v té době byl fotbal pro místní děti hlavní 
zábavou. ,,Na hřišti se to hemžilo kluky i ve 
dnech, kdy nebyly tréninky. Většina našich 
otců fotbal aktivně hrála, takže jsme k tomu 
byli tak nějak vedeni i my,“ vzpomíná Milan 
Šindelář.
 Několik let zpátky
 S trénováním dětí začal v roce 2009, kdy 
už sám kvůli zranění aktivně nehrál. Impul-
sem byl asi nejstarší syn Jakub, kterému bylo 
6 let, a začínal projevovat zájem o fotbal. 
Nejen v Tuklatech, ale i v okolních obcích 
v této době zájem o fotbal trochu upadal. 
Děti si ve školách už mohly vybírat z mnoha 
zájmových kroužků, doma měl skoro každý 
počítač a také tady asi nebydlelo tolik dětí, 
jako dnes.
 Společně s p. Mohylou z Prahy, který do 
Tuklat dojížděl se synem, začali trénovat 
tým starších žáků. Současně 2x týdně učili 
fotbalovým základům prcky ve věku 5-6 let, 
celkem asi 10 dětí. Bylo málo dětí na to, aby 
se daly dělit podle věkových kategorií, takže 
družstvo starších žáků tvořily vlastně všech-
ny děti dohromady od 7 do 15 let, které hrály 
na celé hřiště. 
 Za Tuklaty hrály i děti z okolních vesnic 
(Břežany, Vyšehořovice, Přišimasy), jinak 
nebylo možné soutěž vůbec přihlásit. Ka-
ždým rokem ubývali nejstarší hráči, kteří 
přecházeli do dorostu. Postupně je začínaly 
nahrazovat děti z tehdejší přípravky.
Stále to byl ale nerovný boj, kluci ve věku 
8 – 9 let si proti 14-ti letým moc nezahrají, 
hlavně kvůli fyzickým rozdílům, takové 
zápasy pro fotbalový vývoj dětí postrádají 
význam. V soutěži vždy vyčnívaly týmy, 
které měly více starších kluků.  
 Nová éra
 Nová éra tuklatské mládežnické kopané 
začíná podzimem 2013, kdy poprvé přihla-
šujeme soutěž mladší přípravky (7-8 let) 

a starší přípravky (9-10 let). Sice začínáme, 
dá se říct, od začátku, ale kluky začíná 
fotbal více bavit a dalším pozitivem je vět-
šina místních dětí. Kluci hrají věkově mezi 
svými vrstevníky a konečně mohou na hřišti 
uplatnit své dovednosti. Hrajeme turnajovým 
systémem na zmenšeném hřišti, st. příprav-
ka 5 hráčů + brankář, ml. přípravka 4 hráči 
+ brankář. Kluci mají radost z vyhraných zá-
pasů, pohárů a medailí. Naopak při prohře se 
u nejmenších objevují i slzy. Starší přípravka 
v premiérovém ročníku obsazuje celkové 
14. místo z 33 účastníků soutěže.
 Od té doby každým rokem své umís-
tění zlepšujeme. V ročníku podzim 2014/
jaro 2015 končíme na celkovém 8. místě 
z 33 týmů. 
 V právě probíhající sezoně podzim 2015/
jaro 2016 starší přípravka vyhrává svoji divi-
zi, když z 30 zápasů 26x vyhrála, 1x remizo-
vala a 3x prohrála. Kluci soupeřům nastříleli 
170 branek a obdrželi 26 gólů. Nejlepším 
střelcem celé podzimní části okresní soutěže 
Praha-východ při účasti 32 týmů je tuklatský 
Tomáš Šindelář s 82 vstřelenými góly. 
 Na jaře tedy budeme hrát s ostatními vítě-
zi svých divizí o celkové 1. - 6. místo. 
Je pozitivní, že herně můžeme úspěšně 
soupeřit s týmy, které mají podstatně širší 
hráčskou základnu (Úvaly, Říčany, Brandýs, 
Čelákovice a další) než máme my.
 Výsledky se začínají dostavovat i u mlad-
ší přípravky, která po podzim 2015 figuruje 
na 3. místě své divize a na jaře bude hrát 
o celkové 13. - 18. místo. Nutno podotknout, 
že v této kategorii za nás nastupují i hráči 
mladší než mají ostatní týmy.
 Mladší přípravku + děti, které začínají 
vede p. Martin Vavrek a p. Tomáš Růžička 
- v současné době mají 11 registrovaných 
hráčů + neregistrovaní začátečníci.
 Starší přípravku vede p. Milan Šindelář - 
nyní 10 registrovaných hráčů.
 U přípravkových dětí by neměly být 
upřednostňovány výsledky, ale především 
předvedená hra a technické dovednosti  - 
přeci jen se fotbalu teprve učí.  Ale i já mám 
samozřejmě radost, když vidím, jak jsou děti 
do fotbalu zapálené a stále se zlepšují. Když 
se pak začnou dostavovat výhry, tak to už je 
taková třešnička a odměna za jejich píli, ze 
které mají radost i jejich rodiče.
 Přípravky trénují 2x týdně a o víkendech 
hrají zápasy. V zimním období trénujeme 
v klánovické hale a jezdíme na halové tur-
naje. To vše se neobejde bez podpory rodičů, 
kteří vozí děti na zápasy, turnaje a samozřej-
mě jim také fandí. Hřiště a fotbalové zázemí 
nám závidí mnoho týmů, které k nám zavíta-
jí.
Problém vidím v zimním období, kdy si 
musíme pronajímat halu, což jsou nemalé 
finanční náklady. V obci by se nejen sportov-
cům, ale i škole hodila tělocvična nebo ještě 
lépe hala, například taková, jako je nová hala 
v nedalekých Kounicích.

 Zvýšený zájem dětí o tuklatskou kopanou 
nás navedl na myšlenku uspořádat před 
začátkem letošní sezony v období letních 
prázdnin historicky první fotbalové sou-
středění přípravek na našem hřišti. Celkový 
počet 25 dětí ve věku 6-10 let předčil naše 
očekávání. Kvarteto trenérů ve složení Ro-
man Nešpor, Vratislav Procházka ml., Tomáš 
Růžička a Milan Šindelář připravilo pro děti 
třídenní program plný fotbalových cvičení, 
soutěží, ale i oddechových her.  Myslím, že 
si to užily nejen děti, ale i trenéři, kteří si 
na tuto akci vzali dovolenou.
 Mladší a starší žáci, celkem 7 tuklat-
ských kluků,  jsou v současné době spojeni 
s týmem Přišimas pod vedením p. Martina 
Ouředníčka z Přišimas.
 Je třeba držet se trendu stálého nabírání 
nových dětí, aby na sebe jednotlivé týmy 
navazovaly a měly se z čeho doplňovat -ml.
přípravka - st.přípravka - ml.žáci - st.žáci - 
dorost - dospělí. Byla by škoda, aby došlo 
opět k nějakému útlumu v době, když to 
konečně začíná pomalu fungovat. Navíc 
v našich obcích je nyní plno dětí. Podle mě 
je ideálním časem začít s fotbalem kolem 
6-ti let, kdy už děti začínají trochu chápat, 
co se po nich chce. Pro začátek stačí nadšení 
a kopačky. Někdo je na fotbal talentovaný, 
má to v genech, druhý to zase dožene pílí 
v tréninku, ale výsledky se časem dostaví. 
 K tomu je ale také zapotřebí více rodičů, 
trenérů, kteří jsou ochotni věnovat svůj volný 
čas malým fotbalistům.
 Jednou bych se rád dočkal, že za tuklat-
ský tým dospělých bude nastupovat většina 
domácích hráčů, tak jako tomu bylo za mé 
éry aktivního hráče. Dnes je tomu bohužel 
naopak.

Milan Šindelář

 Redakce Tuklatských novinek děkuje 
panu Šindelářovi za čas strávený při přípravě 
tohoto článku a přeje jemu i všem přízniv-
cům fotbalu, aby vyšlo jeho přání. 



 Podzimní část fotbalové sezóny skončila. Největ-
ším pozitivem podzimu jsou úspěchy mládežnických 
týmů, které začínají mít své jméno na okrese. Nejú-
spěšnějším týmem byla StARŠí PŘíPRAVkA, která 
ovládla svou skupinu a z prvního místa postupuje 
mezi šest nejlepších týmů starší přípravky na okrese 
Praha – východ. 26 výher, jedna remíza a tři prohry 
znamenaly zisk 79 bodů a první místo. Na turnajích 
kromě prvního místa získávali hráči Tuklat i individu-
ální ocenění. 

koneČná tABULkA dIVIZe „e“ Po 6.koLe 
tURnAJů StARŠích PŘíPRAVek

 Nejlepším střelcem okresního přeboru starších 
přípravek Praha - východ se stal Tomáš Šindelář, který 
nastřílel 82 branek ve 30 zápasech.
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Co řekly maminky
 Milan Šindelář vede děti s laskavou přís-
ností. Líbí se mi, že má příjemný otcovský 
přístup, ale zároveň si dovede zjednat pořá-
dek. Jde dětem příkladem a nikdy není hrubý. 
Navíc věnuje tréninku dětí spoustu svého 
volného času.

Blanka Jarolímková

 Co se týká pana Šindeláře, můžu opravdu 
jen chválit. Jeho přístup ke klukům je pří-
kladný, snaží se je motivovat, domlouvá zá-
pasy i mimo soutěž, aby nevypadli z rytmu.  
Přes zimu domlouvá tréninky v klánovické 
hale.
 Fotbal je v Tuklatech jediná aktivita, 
kterou můžeme děti odehnat od počítačů, ur-
čitě to taky tak vnímáte. V dnešní uspěchané 
době, kdy každý má svých starostí dost, je 
pracovně vytížený a nestíhá se  často  pořád-
ně věnovat ani vlastním dětem, je to záslužná 
činnost.
 Všimla jsem si, že v některých klubech 
jsou trenéři na kluky někdy i sprostí a drs-
ní..., s tím jsem se u Milana nikdy nesetkala.
 Jako rozlučku s letošní úspěšnou sezónou 
Milan uspořádal společnou návštěvu pizzerie 
v Brodě, koupil pohár a rychlé špunty, všem 
se to určitě moc líbilo. 
 Jak jsem již zmínila, musíme ocenit, že se 
najdou takoví nadšenci jako je Milan a všich-
ni ostatní, kteří  věnují svůj volný čas sportu 
s dětmi.

Pavla Prosová

Za redakci TN Pavla Holoubková

 Na jaře tedy bude starší přípravka hrát elitní 
skupiny o 1 – 6. místo okresního přeboru starších 
přípravek Praha východ.  Mezi elitní týmy krom Če-
chie postoupily: Kunice, Brandýs nad Labem, Zeleneč, 
Veltěz a Říčany.
 Největší úspěch v mládežnické kopané za po-
sledních 10 let vybojovali: Tomáš Šindelář, Michel 
Matthey, Robert Kocour, Petr Kratzmann, Pavel Pros, 
Dan Gross, Lukáš Vavrek a Václav Holčák. Trenér týmu 
starší přípravky je Milan Šindelář.

Mladší přípravka
 Úspěchy na fotbalovém trávníku měla i mladší 
přípravka. Přestože za tým Tuklat nastupují daleko 
mladší hráči než v ostatních týmech, tak z celkových 
6 týmů mladší přípravka obsadila třetí místo. 13 x se 
hráči radovali z vítězství, 2 x remizovali a 11 prohráli. 

tabulka mladší přípravka:

Mladší a starší žáci v Přišimasech
Mladší žáci tabulka:

Starší žáci tabulka:

 
Ženám se na podzim příliš nedařilo

 Podzim 2015 v ženském fotbale nepatří mezi 
nejlepší. Do týmu přišlo 5 nových hráček, některé 
hráčky odešly a tým se v podstatě sehrával a téměř 
celý podzim jsme byli bez trenéra. Většina zápasů 
byla většinou z naší strany vyrovnaná a prohrály jsme 
o gól. Z 12 ti zápasů jsme 4 vyhrály, 2 remizovaly 
a  6 prohrály. Poslední zápas jsme sehrály s novým 

trenérem a doufáme, že vydřený bod z Poděbrad je 
předzvěstí zlepšeného jara. V zimě nás čeká zimní 
příprava, soustředění a několik přátelských utkání. 
Vše dozvíte na webových stránkách či v obecních 
vývěskách.

 „A“ tým Čechie
 ukončil podzimní část pod vedením Romana Ne-
špora a Vratislava Procházky ml. Na 5. Místě se ziskem 
25ti bodů, což je nejvydařenější podzimní bodový 
zisk za poslední roky. Střelcem podzimu se stal David 
Jambor, který vstřelil 9 branek ve stejném počtu utká-
ní. Do podzimní části nastoupilo 23 hráčů. Nyní tým 
regeneruje, nabírá síly před zimní přípravou, která 
začne na konci ledna. Ještě před tvrdou přípravou 
čeká mužstvo Vánoční fotbálek v hale v Kostelci, a to 
18.12.2015! 

tabulka celková „A“ mužstvo

Čechie tuklaty děkuje za podporu všem 
svým příznivcům v roce 2015 a přeje vám 

pohodové Vánoce a úspěšný rok 2016.

-mapro-
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vzpomínka
Dne 15. ledna 2016 uplyne 10 dlouhých

a smutných let, co nečekaně od nás
odešel náš milovaný bratr, manžel

a táta p. Vladimír Procházka z Tlustovous.
Kdo si vzpomenete s námi na tohoto

dobrého člověka děkují sestra Vendulka
Jenšovská s rodinou, manželka Růža

a synové Vládík a David s rodinou.

Děkuji, Petr Jenšovský

důLeŽItÉ UPoZoRnĚní SPoZ
Žádáme rodiče novorozených dětí s trvalým

pobytem v našich obcích, kteří mají zájem o zařazení
svého dítěte k ,, vítání občánků“, aby co nejdříve

po narození nahlásili jméno, datum 
narození a adresu dítěte

Gabriele Procházkové – zapisovatelce SPOZ,
mobil: 606 850 758 , e-mail: gabi30@email.cz,

neboť dle zákona o ochraně osobních údajů toto 
naše organizace již nesmí sama zjišťovat.

Pokud toto neučiníte, bude to považováno
za váš nesouhlas s tímto aktem.

Děkujeme za pochopení.


